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LAPPEENRANNAN KAUPUNKI      

Ylämaan alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

1. Kokouksen avaus  

 

Meidän Lappeenranta § 42 

Ylämaan alueraati 

 

 

 

                   Puheenjohtajan esitys 

   

Avataan kokous ja todetaan läsnäolijat. 

 

Päätös Avattiin kokous ja todettiin läsnäolijat. 

 

  Kokous pidettiin Ylämaan koululla. Paikalla kokoustilassa olivat: 

 

  Apo Paavo, Hujakkalan kyläyhdistys 

Hovi-Kuikko Seija, Ylämaan kotiseutuyhdistys, valtuutettu 

Husu Sampsa, Ylämaan Pyrkijät ry 

Hämäläinen Harri, Sirkjärven kylätoimikunta 

Koskinen Auli, Ylämaan koulu 

Lohko Jukka, aktiivinen toimija, Lohon kylä 

Mäkinen Erkki, Ylijärven kyläyhdistys 

Peräkylä Eila, Ylämaan Martat ry 

Timperi Briitta, Ylämaan Martat ry, Lohon kylä 

 

Anni Lyijynen, Sirkjärvi, vierailija 

 

Hyväksyttiin Helena Laapas, Ylämaan martat, 

Ylämaan alueraadin jäseneksi. 
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LAPPEENRANNAN KAUPUNKI      

Ylämaan alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

2. Pöytäkirjan tarkastus 

 

Meidän Lappeenranta § 43 

Ylämaan alueraati  

   

  

  

 Puheenjohtajan esitys 

 

  Tämän kokouksen pöytäkirja päätetään tarkastaa 2.5.2024. 

  Valitaan pöytäkirjan tarkastajat. 

 

 Päätös Valittiin pöytäkirjan tarkastajiksi Paavo Apo ja Anni Lyijynen. 
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LAPPEENRANNAN KAUPUNKI      

Ylämaan alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

3. Lappeenrannan kaupungin palveluverkkouudistus 

 

Asukkaiden Lappeenranta § 44 

Ylämaan alueraati 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

sihteeri, osallisuuskoordinaattori Pia Pulliainen,  

puh. 040 5494 740 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

 Lappeenrannan kaupunki esittää palveluverkko esityksessään 

seuraavaa: 

 

 Myöhemmin päätettävät palveluverkkomuutokset 

 

 Palveluverkkoa esitetään tarkasteltavaksi uudelleen 2028 tiedoilla 

2030 -lukua koskien. Tällöin on syytä tarkastella ainakin seuraavia 

kohteita: 

 

 • Ylämaan koulu, päiväkoti ja kirjasto 

 

 Ylämaan alueraati antoi palveluverkkoesityksestä seuraavan 

lausunnon: 

 

 Vaikka nyt esillä olevassa palveluverkkoesityksessä ei ole 

kohdistettu Ylämaalle toimenpiteitä, niin Ylämaan alueraati haluaa jo 

tässä vaiheessa tuoda esille vastustavan mielipiteen asiasta.  

 

 Olisi epäinhimillistä kuljettaa pieniä lapsia kouluun ja päiväkotiin 40 – 

60 km säteeltä Ylämaalta Lappeenrantaan. Lappeenranta on YK:n 

lapsiystävällinen kaupunki – muistetaan tämä kun tehdään lapsiin 

kohdistuvia päätöksiä. Kirjaston vieminen Ylämaalta ei ole 

myöskään hyväksyttävä toimenpide. Kulttuuri kuuluu kaikille, myös 

haja-asutusseudulle. 

 

 Ylämaan alueraati esittää, että Lappeenrannan kaupunki tarkastelee 

koulunkäyntialueita. Jos päätökset menevät suunnitelmien 

mukaisesti ja Simolan koulu lakkautetaan. Olisiko Ylämaan koulun 

oppilasmäärää mahdollista kasvattaa muun muassa Pulsan, Tanin, 

Simolan ja Raipon alueen oppilailla? Koululaiskuljetukset voisivat 

suunnata kohti Ylämaatakin.  



5 / 16 
 

 Ylämaan koulun ja kirjaston tiloissa, niin lapset kuin aikuisetkin 

pääsevät harrastamaan ja viettämään vapaa-aikaansa. Ylämaan 

koulun toiminta kaikkine palveluineen on elinehto Lappeenrannan 

kaupungin eteläisimmälle kaupunginosalle. Maaseutukoulujen 

toiminta täytyy pystyä turvaamaan jatkossakin. 

  

 Puheenjohtajan esitys 

 

 Merkitään tiedoksi. 

 

 Päätös Merkittiin tiedoksi. 
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LAPPEENRANNAN KAUPUNKI      

Ylämaan alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

4. Ylämaan alueen tavoitteet valtuustokaudelle 2021-2025 

 

Asukkaiden Lappeenranta § 45 

Ylämaan alueraati 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

sihteeri, osallisuuskoordinaattori Pia Pulliainen,  

puh. 040 5494 740 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

Tavoitteena on pitää yllä ajantasaista “Alueen tavoitteet” listausta.   

 

  1. Vaalimaantie (mt387) kunnostaminen 

 

Vaalimaantien (Mt 387) osalta korjaustoimenpiteet on ositettu ja 

ajoitettu vaiheittaisiksi siten, että tievälit ovat joiltakin osin jatkuvasti 

työn alla pahimmillaan yli 10 vuotta. Liikenne Vaalimaantiellä tulee 

lisääntymään tulevaisuudessa raskaan liikenteen määrän osalta 

etenkin nyt, kun Saimaan kanavan kuljetukset ovat maailman 

tilanteesta johtuen siirtyneet maantiekuljetuksina Haminan ja Kotkan 

satamiin laivattaviksi ja sama päinvastaiseen suuntaan.  

 

Ylämaan alueraati on jo vuodesta 2019 alkaen tuonut esiin 

kiireellisen tarpeen kunnostaa henkilöliikenteelle vaarallisen 

Vaalimaantien. Asiasta on laitettu lausuntoa lappeenrantalaisille 

kansanedustajille, ensimmäisen kerran 16.7.2021 ja toisen kerran 

muistutuksena 20.10.2021. Kesällä 7.7.2022 otettiin jälleen yhteyttä 

kansanedustajiin asian tiimoilta. Tie on valtion eli ELY-Keskuksen 

hallinnoima ja tien kunnostusrahoitus tulee valtiolta. 

 

Lappeenrannan kaupunki on keskustellut vk 45 / 2022 Kaakkois-

Suomen ELY:n kanssa. Mt 387 ja vt 26 muodostavat tieparin ja tällä 

hetkellä toimenpiteet / suunnittelu painottuu vt 26:lle, seuraavaksi 

yrittävät saada rahoitusta myös mt 387 toimenpideselvityksen 

mukaisiin toimenpiteisiin ja ensi vaiheessa tietenkin suunnitteluun 

rahoitusta.  

 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 2.5.2024 kokoukseen. Pidetään asiaa 

yllä edelleen myös kaupungin liikenneturvallisuustyöryhmässä ja 

kaupungin päivitettävässä liikenneturvallisuussuunnitelmassa. 

Uuden eduskunnan aloitettua työnsä, pohditaan uusia yhteyden-

ottoja asian tiimoilta. - Seurataan tavoitteen toteutumista. - 
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  2. Palvelut säilytettävä Ylämaalla 

 

  Tämä koskettaa niin kaupunkia kuin yksityisiä palvelun tuottajia.  

Kunnan huolehdittava, että kunnalliset palvelut kuten päiväkoti, 

koulu ja kirjasto pysyvät Ylämaalla. Kuten myös paloasema ja 

teknisen toimen palvelupiste 

 

Asukkaiden vastuu palveluista; Huolehditaan Ylämaan palveluista 

käyttämällä niitä mahdollisimman paljon. Ollaan aktiivisesti 

aloitteellisia uusien palveluajatusten suhteen. 

   

Pelastuslaitoksen, koulun, kirjaston ja päiväkodin palvelu eivät ole 

poistumassa. Ylämaan nuorisotalon vesihuolto on liitetty vuoden 

2022 lopulla kunnalliseen verkkoon. Kesällä 2023 Ylämaan 

kirjastolta ja Ylämaan koululta remontoitiin tiloja Ylämaan 

päiväkodille 

 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 2.5.2024 kokoukseen.  

- Seurataan tavoitteen toteutumista. - 

 

  3. Ylämaan asioiden tiedottamista parannettava 

 

Ylämaalla kaivataan entisen kuntatiedotteen kaltaista ajankohtaisten 

asioiden tiedotuskanavaa. Sen tulisi olla paperitiedote, kaikilla ei ole 

mahdollisuutta sähköisten tiedotteiden lukemiseen. 

 

Lappeenrannan kaupungin asukaslehti ilmestyy 3 kertaa vuodessa, 

ja juttutila on rajallinen. Digilehteä ei ole näillä näkymin tulossa. 

Kaupunki ei voi ottaa vastuuta Ylämaan kunnan aikaisen kunta-

tiedotteen toimittamisesta, jos tällainen tuotetaan kaupungin 

toimesta Ylämaalle, sellainen pitäisi tehdä muuallekin. Hankala 

koordinoida, toteuttaa, näihin ei ole varattu resurssia eikä rahaa, 

tasavertaisuus suhteessa muiden alueiden asukkaisiin.  

 

Ilmaislehti EsKeskiviikko jaetaan keskustataajaman alueelle. Lehden 

voi noutaa Ylämaan kirjastolta.   

 

Ylämaan Saleen on sijoitettu Ylämaan alueraadin sähköinen info 

taulu kesällä 2023. Tämän kautta Ylämaan asioiden ja tapahtumien 

tiedottaminen on parantunut. Info taulu on saanut paljon positiivista 

palautetta. Info taulun päivittäisestä vastaa Ylämaan alueraadin 

jäsen. 

 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 2.5.2024 kokoukseen. 

– Tavoite on saavuttanut melkein tavoitteensa -  
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  4. Ylämaan uimarantojen ylläpito 

 

Ylämaalla on tällä hetkellä vain yksi kaupungin yleinen uimaranta: 

Lohonjärven uimaranta, Lohonjärvi.  

 

Ylämaalla on ollut kylärantoina Joutsenkosken uima-ranta, 

Vaalimaantie 4475, 54410 Ylämaa, Sianetunen uimaranta, 

Peräkorventie 175, 54410 Ylämaa. Ainoa kyläranta tällä hetkellä on 

Ylijärven uimapaikka, Jokimiehentie 109, 54410 Ylämaa.  

 

Huomioitavaa on, että Ylämaalla ollaan jo hiukan iäkkäitä tai sitten 

työelämässä kiinni, joten voimia ja aikaa useampien kylärantojen 

kunnossapitoon ei valitettavasti ole.  

 

On kysytty, että onko liikuntatoimella valmiuksia ottaa hoitoonsa 

Lohonjärven uimarannan lisäksi jotain muuta rantaa hoitaakseen, 

esiin on tullut tarve saada kuntoon etenkin Joutsenkoski. Tämä 

uimaranta sijaitsee turistien suosimalla levähdyspaikalla ja näin ollen 

palvelisi paikallisten asukkaiden lisäksi matkailijoita. Liikuntatoimella 

ei ole tällä hetkellä resursseja ottaa hoitaakseen lisää uimarantoja. 

 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 2.5.2024 kokoukseen.  

- Seurataan tavoitteen toteutumista. - 

 

  5. Ulkoliikuntasali Ylämaalle 

 

Ylämaalla on vain yksi kaupungin ylläpitämä kuntosali; Ylämaan 

kuntosali sijaitsee koulun ja kirjaston kanssa samassa rakennuk-

sessa. Kuntosalin käyttöoikeus lunastetaan Ylämaan kirjastolta tai 

liikuntatoimesta vuodeksi kerrallaan. Kuntosaliin kuljetaan kulku-

lätkällä. Se sijaitsee ”pommisuojassa”. Kosenkodin tiloissa on toinen 

kuntosali (yksityinen), johon voi ostaa lippuja.  

 

Liikuntatoimella on kysytty, että onko liikuntatoimella suunnitelmia 

rakentaa Ylämaalle ulkoliikuntasalia Ylämaan kirkonkylään?  

Liikuntatoimen rakentamisbudjetissa on seuraavan kerran varattu 

rahaa ulkoliikuntapaikkojen rakentamiseen vuonna 2024. Monet 

alueet Lappeenrannassa haluaisivat niitä myös, mikä on kyllä 

sinänsä hyvä juttu. 

 

Alueraadin päätöksen mukaisesti on tehty aloite liikuntatoimelle 

ulkoliikuntasalin perustamiseksi. LPR/410/00.04.02.04/2023 

Kuntalaisaloite ulkoliikuntasalista Ylämaalle. Aloitteeseen saatiin 

vastaus; Ulkokuntosaleja rakennetaan liikuntatoimen liikuntapaikka-

rakentamisen määrärahojen puitteissa. Pyrimme rakentamaan 
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ulkoliikuntasaleja tasapuolisesti eri puolille Lappeenrantaa, osana 

muuta liikuntapaikkaverkostoa. Vuoden 2025 liikuntapaikka- 

rakentamisen ohjelmaan on varattu määrärahoja ulkokuntosalin 

rakentamiseen, mutta paikkaa/paikkoja ei ole vielä päätetty. Yksi 

varteenotettava vaihtoehto olisi hankkia siirrettäviä 

ulkokuntosalilaitteita 

 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 2.5.2024 kokoukseen. 

- Seurataan tavoitteen toteutumista. - 

 

  6. Koirapuisto Ylämaalle 

 

Ylämaalta asukkaat ovat esittäneet kiinnostuksensa saada 

Ylämaalle koirapuisto. Ylämaalta ajetaan jopa Lappeenrannan 

keskustan koirapuistoihin. Sosiaalinen kanssakäyminen on tärkeää 

myös eläimille. 

 

Kaupunki on kartoittanut Ota Kantaa -kyselyllä ylämaalaisten 

mielipidettä - tarvitaanko Ylämaalle koirapuistoa? Samalla sai esittää 

mielestään hyvää paikkaa Ylämaan koirapuistolle, jos kokee sen 

tarpeelliseksi Ylämaalle. Tavoitteena on rakentaa, jos kiinnostusta 

löytyy, koirapuisto Ylämaalle vuoden 2024 aikana. Kyselyyn vastasi 

35 ylämaalaista, joista 30 puolsi ajatusta koirapuistosta Ylämaalle. 

Ylämaan koirapuiston selvitys on kaupungin Kadut ja Ympäristö 

vastuualueen työlistalla ja se otetaan selvitettäväksi 2023 

loppusyksyn / talven aikana, kunhan rakentamiskausi on päättynyt. 

 

PÄIVITYS: Ei päivitettävää 2.5.2024 kokoukseen 

- Seurataan tavoitteen toteutumista. – 

 

7. Toimintaa Ylämaan nuorisolle 

 

Ylämaan alueraati tiedostaa sen, ettei kaupunki perusta omaa 

nuorisotilaa Ylämaan kirkonkylään, mutta jotain toimintaa pitäisi 

saada aikaan, vaikka vapaaehtoistoimin. Nuoret eivät pääse 

Ylämaalta julkisilla kulkuneuvoilla kuin kouluaikojen mukaan. Ennen 

koronaa nuorisotoimi järjesti yhteistyössä vanhempien kanssa 

Ylämaalla yksittäisiä tapahtumia vuoden aikana, nyt olisi taas aika 

tehdä niin, kun koronarajoitukset ovat lähestulkoon poistuneet. 

Nuoret tarvitsevat tilan, jossa viettää aikaa, aivan kuten 

keskustassakin. Toki siellä pitää olla valvontaa, Ylämaalla tuo tila 

voisi olla joko koululla tai Ylämaan urheilu- ja nuorisotalon 

yläkerrassa, missä aikanaan olikin nuorten tila, nyt se on täysi 

kaupungin varastoimaa tavaraa, joka ei liene enää edes 

käyttökunnossa.  
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On kysytty, että voisiko nuorisotoimi ottaa tästä koppia ja kutsua 

koolle ylämaalaisia vanhempia organisoimaan jotain toimintaa 

nuorille ainakin jossain määrin? Lappeenrannan kaupungin 

nuorisotiloille ovat tervetulleita 13 -18 vuotiaat nuoret. 

 

  Ylämaan nuoret / Tilastokeskus 31.12.2022: 

  0 – 6 vuotiaat =  35 pk-ikäiset 

  7 – 12 vuotiaat =  62 ala-kouluikäiset 

  13 – 18 vuotiaat =  73 yläkoulu-ikäiset ja II asteen koulutus 

  Yhteensä =   170 lasta ja nuorta Ylämaalla 

 

  Arvio vuoden 2021 lukujen perusteella: 

  Vuonna 2022 = 78 yläkoulu-ikäiset ja II asteen koulutus 

  Vuonna 2023 = 74 yläkoulu-ikäiset ja II asteen koulutus 

 

Nuorisotoimi on edelleen valmis tulemaan Ylämaalle järjestämään 

osaltaan sisältöä jos siellä on lasten/nuorten tapahtumaa viritteillä 

esim. vanhempainyhdistyksen toimesta. Nuorisotoimi on käynyt 

tutustumassa Ylämaan nuorisotaloon. Nuorisotoimelle on ilmoitettu, 

että toiminta Ylämaan urheilu- ja nuorisotalolla on mahdollista. 

Turvallisuusnäkökohdat ensin käytävä läpi / tarkastettava, ennen 

toiminnan mahdollista aloittamista. 

 

PÄIVITYS: Nuorisotoimi ei ole ollut Ylämaalla tapahtumien 

järjestäjä, mutta nuorisotoimi on tullut mukaan tapahtumiin kerran 

vuodessa järjestäen sinne sisältöä, kun lasten pikkujoulutapahtumia 

on järjestetty paikallisten toimijoiden, esim. vanhempainyhdistyksen 

toimesta. Ja näin tullaan tekemään jatkossakin. Vuonna 2023 

Ylämaalla eivät vanhemmat järjestäneet tapahtumaa. Nuorisotoimi 

olisi tullut mukaan, jos sellainen olisi järjestetty. Nuorisotoimen 

mukaan tämän kevään osalta on käyty keskusteluja kevät-

tapahtuman osalta. Nuorisotoimi tulee mukaan jos sellainen 

järjestetään ja sen ajankohta on sopiva. Nuorisotoimessa joudutaan 

tekemään normaalitoimintaan järjestelyjä, jotta saadaan Ylämaalle 

irrotettua henkilökuntaa toisista toiminnoista, nuorisotoimi on 

edelleen mukana järjestämässä sisältöä Ylämaan tapahtumaan kun 

sellainen järjestetään. Aloite pitää tulla Ylämaan vanhemmilta, 

nuorisotoimen henkilöstöresurssisyistä johtuen, nuorisotoimella ei 

ole mahdollisuutta käydä organisoimaan asuinalueille vanhempien 

kokoontumisia, ei Ylämaalla, eikä muuallakaan. - Seurataan 

tavoitteen toteutumista. - 
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8. Ylämaan historiikin päivitys kuntaliitoksen saakka 

   

  Ylämaan historiikkia on tehty / päivitetty vain vuoteen 1999 saakka. 

Halutaan päivittää historiikki kuntaliitokseen saakka eli vuoteen 

2010. Lappeenrannan kaupunki on vienyt Ylämaan historiikin 

päivityksen Lappeenrannan kaupungin historian valmisteluasian 

johtoryhmän käsittelyyn. Ylämaan osalta on esitetty noin 50-sivuisen 

historiikkityön tilaamista. 

 

PÄIVITYS: Lappeenrannan kaupungin historiatoimikunta on 

aloittanut työnsä 24.4.2024. 

https://kuntamfiles.saita.fi/kokoukset/lappeenranta/109/1370  

- Seurataan tavoitteen toteutumista. - 

 

  9. Urheilukentän kunto 

 

  Ylämaan kirkonkylän urheilukenttä vaatii kunnollista kunnostusta.  

Kaupungin liikuntatoimi yhdessä Ylämaan alueraadin ja Ylämaan 

Pyrkijöiden edustajien kanssa, tutustuivat Ylämaan urheilukentän 

kuntoon 17.5.2023. Kesällä 2023 kentältä uusittiin / kunnostettiin 

sekä kuulantyöntöpaikka, että pituushyppypaikka. Katsomoiden 

uusimiseen on toimitettu tarvittava puumateriaali kesällä 2022 ja 

talkoolaiset olivat uusineet katsomon joko loppukesästä 2022 tai 

sitten alkukesästä 2023. 

   

PÄIVITYS: – Tavoite on saavuttanut osin tavoitteensa -  

 

  10. Ylämaan koulun kentän kunnostus ja kehittäminen 

 

Ylämaan koulun pihalla olevan kentän talvi- ja kesäkäytön 

monipuolinen mahdollistaminen. Koulun pihaan rakennettiin 

muutama vuosi sitten ulkosalibandykenttä. Koulun pihalla on iso  

hiekkakenttä; siinä on talvella kaukalossa luistelukenttä. Kesällä se 

on tarvittaessa lanattu. Koulun kenttä on liikuntatoimen vastuulla.  

 

Kaupungin liikuntatoimi yhdessä Ylämaan alueraadin ja Ylämaan 

Pyrkijöiden edustajien sekä Ylämaan koulun rehtorin kanssa, 

tutustuivat Ylämaan koulun kentän kuntoon 17.5.2023.  Kesällä 2023 

koulun kentältä uusittiin pituushyppypaikka, kuten oli sovittu. Talvea 

varten huoltokopin viereen rakennettiin / valmisteltiin kaivo käyttö-

kuntoon. Kaivo helpottaa kentän ylläpitoa tulevina talvina jopa niin, 

että kenttää voidaan ylläpitää liikuntatoimen omalla kalustolla. 

 

PÄIVITYS; Edellisessä kokouksessa todettiin seuraavaa; todettiin, 

että koulun kentän pituushyppypaikalta puuttuu lankku. Todettiin 

https://kuntamfiles.saita.fi/kokoukset/lappeenranta/109/1370
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myös, että keväällä puhuttiin kuularingin kunnostamisesta, nyt siitä 

on poistettu vain metalliosat. Liikuntatoimen vastaus; Pituushypyn 

lankku on ollut hieman ongelmallinen. Siinä kun ympäristö on 

hiekkaa, niin se lankun pysyminen paikallaan on hieman haaste. 

Sinne saadaan kyllä lankku toimitettua ja asennettua, mutta se 

tuskin on siinä pysyvä kovin pitkään, se alkaa ”muljuamaan”. Tuota 

ratkaisua lähdetään nyt keväällä ensisijaisesti kokeilemaan, sillä 

seuraava vaihtoehto on sitten ihan betonivalun tekeminen siihen 

lankun alle (jotta se lankku saadaan sitten siihen kiinnitettyä) ja se 

tuntuu ehkä melko suureelliselta operaatiolta hiekkakentän 

miljööseen. Varaudutaan siihen, että tuota asennettavaa lankkua on 

käytävä aika ajoin aina korjailemassa. 

 

Kuularingin osalta taidettiin jäädä silloin keskustelussa vähän 

sellaiseen välitilaan, että mitä sille ringille tehdään. Yhtenä vaihto-

ehtona oli, että ropataan siihen kuularingin etureunaan jalka-

/työntötuki ja sellainen voidaan siihen asentaa. Molempien toteutus 

kevään aikana. - Tavoite on saavuttanut osin tavoitteensa -  

 

Puheenjohtajan esitys  

   

  Merkitään tiedoksi tavoitteiden päivityksiä. Keskustellaan tavoitteista.  

  Päätetään tarvittaessa jatkotoimenpiteistä. 

 

 Päätös Merkittiin tiedoksi tavoitteiden päivityksiä. Keskusteltiin tavoitteista.  

  Päätettiin selvittää seuraavaa; 

 

  Kohta 2 Ylämaan tiedotus; Voisiko kirjastolle asentaa pienen 

näyttöpäätteen, joka olisi yhteydessä Salen Infotauluun. 

 

Kohta 5; Ulkoliikuntasali Ylämaalle, kysytään liikuntatoimelta miten  

asia etenee? 

 

  Kohta 6; Koirapuisto Ylämaalle; kysytään miten asia etenee? 

 

  Kohta 9; Puhuttiin käynnin yhteydessä kivituhkan levityksestä  

heikoimmille kohdille juoksuradoille. Kysytään liikuntatoimelta,  

eteneekö tämä asia? 
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LAPPEENRANNAN KAUPUNKI      

Ylämaan alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

5. Metsäohjelman valmistelu ja alueraatien sidosryhmäyhteistyö 

 

Asukkaiden Lappeenranta § 46 

Ylämaan alueraati 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

sihteeri, osallisuuskoordinaattori Pia Pulliainen,  

puh. 040 5494 740 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

Lappeenrannan kaupunki valmistelee vuoden 2024 aikana 

Lappeenrannan metsäohjelmaa. Ohjelmassa määritellään 

kaupungin metsänhoidon tavoitteet, hoitoperiaatteet ja metsä- 

politiikan päälinjat vuoteen 2035. Ohjelman tavoitteena on punoa 

yhteen kaupunkimetsänhoidon monet tavoitteet ja yhteensovittaa 

niitä yhdessä asukkaiden ja sidosryhmien kanssa. 

 

Työpajoja järjestetään kuudesta eri teemasta: luonto, ilmasto, 

talous, asuminen, säätelypalvelut, virkistyskäyttö. 

 

Asumisen- työpajatyöskentelyyn kutsuttiin mukaan edustaja 

jokaisesta alueraadista. Työpajassa keskustellaan kaupunki- 

metsien hoidosta asumisen rajapinnassa. 

 

Aiheena on muun muassa miten metsien hoidolla voi vaikuttaa 

seuraaviin asioihin: 

 

• turvallisuus 

• viihtyisyys (varjostus, valoisuus, hyönteiset, siisteys) 

• asunnon arvo (ylläpidetty, ylläpitämätön viheralue) 

• kiinteistön ylläpito (rännit, salaojat, katto, seinät, ojat) 

• muuta (roskaaminen, jätteiden dumppaus, puistoalueiden 

valtaaminen, häirikköporukat yms.) 

 

Työpajan aiheet keskittyvät yksinomaan näihin kysymyksiin. 

Monimuotoisuus-, ilmasto- ja virkistyskäytön aihepiirit käsitellään 

toisissa työpajoissa. 

 

Keskustelujen pohjalta laaditaan politiikkasuositukset, jotka 

tullaan yhteensovittamaan muiden työpajojen tuotosten kanssa 

myöhemmin syksyllä. Työryhmään tuodaan ennakolta keskustel- 

tavaksi aiheita, joita kaupungin metsien hoidossa sekä kaupungin 
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eri ohjelmissa (esimerkiksi asuntopoliittinen ohjelma tai kaupungin 

strategia) on tunnistettu. 

 

Tämän lisäksi työryhmän edustajat voivat esittää omia aihepiirejä 

käsiteltäväksi työjärjestyksen mukaisesti. Politiikkasuosituksia ei 

tarvitse yhteensovittaa työpajavaiheessa. Suositusten yhteen- 

sovitus tapahtuu vasta sitten kun kaikkien työpajojen ehdotukset 

on saatu kasaan. 

 

Työpajan edustajia kannustetaan kuulemaan näkökulmia myös 

alueraadin muilta henkilöiltä. Työpajakokoontumisissa pyritään 

päättämään, mitkä ehdotukset pääsevät jatkoon. 

 

Työpajoihin lisäksi kutsutaan ulkopuolisia asiantuntijoita  

luennoimaan aihepiiriä koskevista asioista. Kokouksia on muutama  

2 -3 kpl (läsnä+etä), jonka lisäksi työryhmät työskentelevät verkko- 

ympäristössä. 

 

Metsäohjelman valmistelusta on tulossa kevään aikana asukas- 

kysely ja asukastilaisuus, joka pidetään 29.5.2024 klo 17-19  

Rakuunamäen Juhlatilassa. 

 

 

Puheenjohtajan esitys 

 

Merkitään tiedoksi. Keskustellaan ja otetaan kantaa ohjelman 

valmisteluun. Kannustetaan asukkaita osallistumaan kyselyyn ja 

asukastilaisuuteen.   

 

 Päätös Merkittiin tiedoksi. Keskusteltiin ohjelman valmistelusta.  

Kannustetaan asukkaita osallistumaan kyselyyn ja 

asukastilaisuuteen.   
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LAPPEENRANNAN KAUPUNKI      

Ylämaan alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

6. Muut asiat 

 

Meidän Lappeenranta § 47 

Ylämaan alueraati 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

sihteeri, osallisuuskoordinaattori Pia Pulliainen,  

puh. 040 5494 740 / etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

   

  Kokouksessa muut esiin tulleet asiat. 
   

  Ylämaan sotaveteraanit keräävät parasta aikaa rahoitusta syksyllä  

paljastettavaa muistomerkkiä varten. Päätettiin antaa Ylämaan  

alueraadin nimissä lahjoitus muistomerkki keräykseen. 
 

Veteraanipuistoon toivotaan kukkalaatikkoa ja muistopuuta, 

päättyneiden sotien muistoksi, Lapin sota ja Jatkosota. 

Ylämaalaisia on osallistunut näihin sotiin. Edellä mainittu 

muistomerkki tullaan pystyttämään Veteraanipuistoon. 
 

Muistomerkki tykit koulun lähellä; Toivotaan nurmikon leikkuuta ja 

pensasaidan leikkuuta sekä ilmoitustaulun korjaamista, jossa on 

selostus Ylämaan merkityksestä rajakuntana. 
 

Koulun pihalle tultaessa, muistotykeiltä koulun risteykseen ympäristö 

on hyvin epäsiisti, pusikkoa ja ryteikköä. Ympäristö ei näytä lainkaan 

siltä, että tultaisiin koulun alueelle. Syyskuussa 2024 järjestetään 

SM-kilpailut, Rogaining suunnistus, Ylämaan koululla. Olisi erittäin 

hyvä siistiä aluetta kesällä 2024. 
 

Ylämaan pyöräreitit; Kaakon pyöräkierros, Salpalinjan ja Spektroliitti 

kierros, Salpalinjan reitti. ”Reiteistä vetovoimaa rajaseuduille” hanke, 

Cursori toteuttaa Haminassa. Kysymys, onko kaupunki tai jokin muu 

taho harkinnut vastaavanlaisen hankkeen toteuttamista 

Lappeenrannassa. 

https://maaseutuverkosto.fi/hankkeet/reiteista-vetovoimaa-

rajaseudulle/  

 

 Puheenjohtajan esitys 

 

  Merkitään tiedoksi. 

 

 Päätös Merkittiin tiedoksi. 

https://maaseutuverkosto.fi/hankkeet/reiteista-vetovoimaa-rajaseudulle/
https://maaseutuverkosto.fi/hankkeet/reiteista-vetovoimaa-rajaseudulle/
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LAPPEENRANNAN KAUPUNKI      

Ylämaan alueraati 

Meidän Lappeenranta -toiminta 

 

7. Seuraava kokous 

 

Meidän Lappeenranta § 48 

Ylämaan alueraati  

 

  

 

Puheenjohtajan esitys 

 

  Seuraava kokous pidetään syksyllä 2024.  

   

  Todetaan, että edelleen reaaliajassa käsitellään Ylämaan alueen  

  asioita sähköpostitse alueraadissa. Tarvittaessa pidetään  

asukaskokouksia ja Ylämaan alueraati voidaan kutsua koolle  

tarvittaessa jo aikaisemminkin. 

 

 Päätös Seuraava kokous pidetään lokakuussa 2024, tarkempi ajankohta  

sovitaan lähempänä. 

 

   

 


